

KARRIERE-GRANTS

WIR UNTERSTÜTZEN IHREN ORTSWECHSEL AN DEN FORSCHUNGSSTANDORT ÖSTERREICH

Das Bundesministerium für Verkehr, Innovation und Technologie (BMVIT) fördert EinzelforscherInnen, die im Ausland leben und am Forschungsstandort Österreich arbeiten möchten. Karriere-Grants unterstützen ForscherInnen aus dem Ausland bei der Fortsetzung ihrer Karriere in Österreich.

WAS WIRD GEFÖRDERT?

- Die **Anreise** nach Österreich zu einem Vorstellungsgespräch für Stellen im Bereich Forschung, Entwicklung und Innovation (Interview Grant).
- Der **Umzug** nach Österreich bei Antritt einer Stelle im Bereich Forschung, Entwicklung und Innovation (Relocation Grant).
- Die **berufliche Integration** des Partners/der Partnerin (Dual Career Grant).

WER IST FÖRDERBAR?

EinzelforscherInnen (bzw. mit übersiedelnde PartnerInnen), die im Ausland leben und eine Karriere bzw. die Fortsetzung ihrer Karriere am Forschungsstandort Österreich anstreben.

DIE WICHTIGSTEN KRITERIEN:

- Abgeschlossene akademische Ausbildung (mindestens Master-Niveau)
- Stelle in Forschung, Entwicklung und Innovation
- Beschäftigungsverhältnis dauert mindestens 12 Monate
- Dienort Österreich

KARRIERE-GRANTS EINREICHUNG

Ein Förderungsansuchen **muss jedenfalls vor** dem Antritt der Reise zu einem Interview (Interview Grant) bzw. **vor** der Übersiedlung des Forschers / der Forscherin nach Österreich und dem Arbeitsbeginn (Relocation Grant und Dual Career Grant) in der FFG einlangen.

WIE KOMME ICH ZUR FÖRDERUNG?

Förderungsansuchen können laufend via eCall eingereicht werden:

<https://ecall.ffg.at/KarriereGrant>

WIE HOCH IST DIE FÖRDERUNG?

Karriere-Grant	Förderungshöhe
Interview Grant	80% der Reisekosten
Relocation Grant	max. € 2.000
Dual Career Grant	max. € 2.000

JOBBÖRSE FÜR FORSCHUNG, ENTWICKLUNG UND INNOVATION

Nutzen Sie unsere F&E-Jobbörse - frei zugänglich und kostenlos. Dort finden Sie Stellen in der österreichischen Forschung & Entwicklung bzw. Stellen mit Innovationsbezug. Von Praktika über Dissertationsstellen bis zum Senior Level:

www.ffg.at/jobboerse

MEHR INFOS:

Christine Kreuter

+43 (0) 77 55 – 2709

talente@ffg.at

www.ffg.at/karriere-grants

CAREER-GRANTS

WE SUPPORT YOUR RELOCATION TO AUSTRIA

The Federal Ministry of Transport, Innovation and Technology (BMVIT) supports researchers who would like to work in Austria. Career Grants assist researchers from abroad in starting and continuing their career in Austria.

WHAT CAN BE FUNDED?

- The **journey to Austria** for job interviews in research, development and innovation (Interview Grant)
- **Relocation costs** when starting a job in research, development and innovation (Relocation Grant).
- The **professional integration** of the partner (Dual Career Grant).

WHO CAN BE FUNDED?

Individual researchers who live abroad and are interested in continuing their career in Austria – plus their partners who move with them.

WHAT ARE THE RELEVANT CRITERIA?

- Applicants must have an academic degree. Proof of at least a Master's Degree is required.
- The job must relate directly to research, development and innovation
- The position must last for at least 12 months
- Place of employment in Austria

MORE INFORMATION:

Christine Kreuter +43 (05) 77 55 – 2709

talente@ffg.at

www.ffg.at/en/career-grants

CAREER GRANTS SUBMISSION

Funding applications must be submitted **before** departing for Austria for an interview (Interview Grant) or **before** the researcher relocates and starts work (Relocation and Dual Career Grant).

HOW CAN I APPLY?

Funding applications can be submitted at any time via eCall: <https://ecall.ffg.at/CareerGrant>

GRANT SCHEME:

Career Grant	Scope of funding
Interview Grant	80% of travel costs
Relocation Grant	max. € 2.000
Dual Career Grant	max. € 2.000

JOB EXCHANGE FOR RESEARCH, DEVELOPMENT AND INNOVATION

Make use of our free job platform. You will find vacancies in Austria, which relate to research, development and innovation – from internships to PhD to Senior positions:

www.ffg.at/en/jobexchange